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náboženské povinnosti nebo jim vyprávět, jak jste sami zažili Boží moc - to vše 
může být součástí legionářského apoštolátu. Základním postojem však musí 
být obracet se k lidem s obětavou Pánovu láskou. Část této oběti může být již 
čas vyhrazený pro legionářskou práci, případně únava z jiných povinností.  
Stejně tak překonávání strachu z člověka a trpělivé snášení nepříjemných 
okolností spojených s určitou prací, může vyjadřovat tento postoj oběti. 
Legionář však musí jít ještě dál, musí se ptát sám sebe, zda chce, aby pro něj 
tento člověk znamenal tolik jako pro Pána, který dal všechno za něj. S pomocí 
milosti musí v sobě probudit takovou lásku, že spása a blaho toho člověka mu 
bude tak ležet na srdci, že nakolik je to na něm (a ostatní povinnosti mu v tom 
nebrání), chce být celý pro tuto osobu. 
    Pán nepovolal své učedníky aby se stali "nádeníky", ale skutečnými pastýři.  
Také nás vyzývá, abychom byli více než služebníky, kteří pouze plní povinnost. 
Proto je legionářům postavena před oči Blahoslavená Panna: Ona dala svůj 
život Bohu, přijala Ježíše, aby ho mohla dát světu. Ježíš vstoupil na tento svět 
skrze ni a nikdy nepřestane posvěcovat lidi skrze Ni - stejně jako to udělal s 
Janem a Alžbětou. Cena za to však byla to, že Matka Boží zcela otevřela své 
srdce Bohu, pro Boží lásku k lidem, a jak opravdově to udělala, se ukazuje pod 
křížem, když jí Ježíš dal celé lidstvo potřebující vykoupení - každého 
jednotlivého člověka, pro kterého v lásce položil svůj život a povolal, aby ho 
se stal "nejoblíbenějším učedníkem Páně". Legionář vykonává svůj apoštolát 
ve společenství a v závislosti na Marii, aby se od ní naučil vrůstat do této 
všeobsáhlé mateřské lásky k člověku.  
     Ať už legionáři dělají jakoukoliv konkrétní práci, podstatné je, že ji dělají v 
tomto duchu mateřské lásky Matky Boží, která chce dát každému život v Ježíši 
a která se na oplátku bezvýhradně dává Bohu. Kdykoli toto chybí, nelze mluvit 
o legionářském apoštolátu, i kdyby byly přítomny vnější znaky. Na druhou 
stranu lze říci, že je-li tento postoj přítomen a vnější charakteristiky jsou 
naplněny, pak každá činnost ve službě Církvi je skutečným legionářským 
apoštolátem. 
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ZZ  PPŘŘÍÍRRUUČČKKYY  MMAARRIIIINNYY  LLEEGGIIEE  
 

Přednesení ústní zprávy na schůzce o vykonané práci 
    Jde o velmi důležitou povinnost a o jedno z 
hlavních cvičení, které pomáhá udržovat zájem o 
práci Legie. Účelem zprávy je jak toto, tak poskytnutí 
informací přítomným. Péče věnovaná přípravě zprávy 
a způsobu její prezentace je dobrým testem výkonu 
legionáře. Každá zpráva je kamenem ve stavbě 
schůzky, jejíž integrita závisí na dokonalosti zpráv. 
Každá nedodaná nebo vadná zpráva je ranou 
schůzce, zdroji života Legie. 
    Důležitá součást výcviku členů má spočívat v 
poučení se z metod ostatních členů, které prozrazují 
jejich zprávy, a z vyslechnutí komentářů, které zpráva 
vyvolá u zkušených legionářů. Z toho plyne, že jestliže zpráva poskytuje 
pouze kusé informace, nemůže být prostředkem, jenž pomáhá členům, kteří 
ji vypracovali, ani těm, kteří ji poslouchají. 
    Mějte na paměti naléhavost, s níž sv. Pavel vyzývá křesťany, aby byli 

nápomocni všem, pamatovali na ně a modlili se za ně, protože Bůh chce, „aby 

se všichni lidé zachránili, ... protože Kristus Ježíš vydal sám sebe jako výkupné 

za všechny“ (1 Tim 2,4–6). A tento princip všeobecné povinnosti a jejího 

předmětu se projevuje i v tomto vznešeném výroku sv. Jana Zlatoústého: 

„Křesťané, nebudete skládat účty pouze za sebe, ale i za celý svět.“  

Alphonse Gratry 
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ZZ  RRAAKKOOUUSSKKÉÉ  RREEGGIINNYY  LLEEGGIIOONNIISS  55//22002233  
 

    Vážení duchovní vůdci! Milí legionáři, pomocní legionáři 
a přátelé Mariiny legie! 
    S velkou vděčností se můžeme v roce 2024 ohlédnout zpět na 75 let 
Mariiny legie v Rakousku. Dne 2. února 1949 začala Legie pracovat pod 
duchovním vedením profesora Friedricha Wesselyho ve Vídni. Jeho snahou 
bylo učinit z Vídně město Matky Boží. Není to také pro nás krásným, i když 
velkým cílem: Rakousko - zemí Matky Boží. 
    Jak toho lze dosáhnout? Snažme se získat srdce lidí a přivést je k Ježíši skrze 
Marii. Darujme Marii mnoho nových legionářů a presidií, protože dílo na 
Pánově vinici je veliké. Modleme se tedy společně za víru, která by nás 
pobízela k tomu, abychom se bez váhání odvážili velkých činů pro Boha a pro 
spásu duší, za víru, která by nám vedla kupředu jednotné, abychom všude 
zapalovali oheň Boží lásky. 

Ve spojení v modlitbě vás všechny zdravím, 
Edel Maria Flatscher, prezidentka Senatus Austria 

 

PPŘŘÍÍSSPPĚĚVVKKYY  LLEEGGIIOONNÁÁŘŘŮŮ  
 

Legionář a mystické tělo 
Allocutio P. Floriana Calice CO, v prosinci 2023 

     Drazí legionáři, v těchto dnech, kdy s velkou radostí a 
vděčností očekáváme a slavíme příchod Pána, našeho 
Spasitele, je dobré si uvědomit, jak moc se vše v Mariině 
legii točí kolem Ježíše. Zvenčí by se mohlo zdát, že se 
Legie soustřeďuje kolem Panny Marie, a v tomto smyslu byl Frank Duff kdysi 
požádán, aby změnil název Mariiny legie na Legii Kristovu, respektive Legii 
bylo vytýkáno, že není zaměřena na Krista. 
    Každý, kdo si přečte texty příručky, jejímž autorem je Frank Duff, však 
rychle pochopí, že základem správného pochopení Mariiny legie je učení o 
mystickém těle. Frank Duff byl hluboce prodchnut touto pravdou víry: aby byl 
křesťan skutečně "křesťanem", musí sám sebe chápat jako "alter Christus", 
"druhého Krista". Ve svém Synu nám Bůh dal podíl na svém božském životě: 
skrze milost v nás Ježíš žije a pokračuje ve svém životě v nás a skrze nás - 
nebo jinak řečeno: skrze milost nás vtahuje do svého vztahu s Otcem a s 
lidmi. 
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Vnitřní charakteristika apoštolátu 
    A nyní k vnitřním rysům legionářské práce, v nichž Ducha vystupuje ještě 
zřetelněji. Podstatou legionářského apoštolátu je účast na poslání církve, 
které je zase účastí na poslání Božího Syna: "Jako Otec poslal mě, tak já 
posílám vás". Co je posláním Syna? V Janově evangeliu 3,16 se píše: "Tak Bůh 
miloval svět, že poslal svého jediného Syna, aby každý, kdo v něho věří, 
nezahynul. Neboť Bůh poslal svého Syna na svět ne proto, aby svět soudil, ale 
aby ho spasil." Celé Ježíšovo působení, od jeho vtělení až po smrt na kříži je 
výrazem této Boží lásky ke každému člověku. Každá jednotlivá lidská bytost. 
Bohem zamýšlená, chtěná a stvořena s jediným cílem, aby skrze Ježíše přijala 
účast na životě trojjediného Bůh. V prvním Janově listě se píše: "Boží láska se 
zjevila mezi námi v tom, že Bůh poslal svého jediného Syna na svět, abychom 
skrze něho mohli žít." (4,9) 

Cíl apoštolátu 
    Cílem veškerého legionářského apoštolátu je proto každý jednotlivý člověk. 
Legie chce být vyjádřením této univerzální spásné Boží vůle. Příručka 
zdůrazňuje, že nikdo nesmí uniknout naší pozornosti, že musíme hledat 
všechny bez rozdílu. A s jakým záměrem Legie přistupuje ke každému 
jednotlivci? Jde o to, pomáhat lidem, kteří byli stvořeni skrze Ježíše a pro 
Ježíše, žít v Ježíši a z Ježíše – nebo, jak to výstižně popsal svatý Pavel: "Už to 
nejsem já, kdo žije, ale žije ve mně Kristus." (Gal 2,20) Ježíšův život je nám 
dán v posvěcující milosti a roste v nás spolu s ní. Protože všechna díla milosti 
vedou k tomu, aby se člověk stále více připodobňoval Ježíši, aby se Ježíš svými 
záměry a svou láskou v člověku působil, aby se člověk stával obrazem Páně. 
V příručce je to vyjádřeno také tímto způsobem: "Cílem veškerého 
legionářského apoštolátu je eucharistické království v srdcích lidí". V kom je to 
království ustanoveno? V člověku, který žije výhradně ze svaté eucharistie, z 
nejintimnějšího spojení s Ježíšem a který se sám s Ježíšem stává obětí milou 
Otci a přinášející spásu světu. Pravý legionářský apoštolát má vždy na mysli 
tento konečný cíl a snaží se krok za krokem vést lidi k němu. 

Dávat všechno 
   Aby legionář mohl spolupracovat na této proměně, platí pro něj to, co svatý 
Pavel říká o sobě: "Pro Kristovo tělo, to je Církev, doplňuji ve svém 
pozemském životě to, co ještě chybí do  Kristova utrpení." (Kol 1,24), skutečně 
trpí porodními bolestmi, dokud nenabudou Kristovy podoby, ti kteří jsou jeho 
(srov. Gal 4,19). Legionářský apoštolát se tedy musí vyznačovat upřímnou 
ochotou nejen říkat lidem dobré věci, připomínat jim, aby plnili své 
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P. Florian Calice CO: Apoštolát v duchu Mariiny legie 

    Frank Duff opakovaně zvažoval možnost zapojení angažovaných katolíků, 
kteří se již podílejí na různých aktivitách v rámci poslání církve, aby se stali 
členy Legie a tím jim poskytnout možnost, aby jejich životy byly prostoupeny 
duchem legie, který je duchem Matky Boží. Jeho myšlenkou bylo, že mnozí 
věřící jsou již zapojeni tím či oním způsobem ve svých farnostech, takže je pro 
ně jen stěží možné vykonávat klasickou legionářskou práci nebo alespoň 
nějakou práci, kterou se vykonává jedno z tamních presidií, je 
nepředstavitelné, že by měli vykonávat ještě něco dalšího navíc. 
   V žádném případě mu nešlo o rozmělnění toho, co je skutečná legionářská 
práce, ale naopak o to, aby všechny ostatní hodnotné formy aktivní 
spolupráce ve farnostech byly pozdviženy až do výše skutečného 
legionářského apoštolátu, a ti, kteří je vykonávají, mohli vyrůst v pravé 
apoštoly Matky Boží. 

Vnější charakteristiky apoštolátu 
    To nás nyní vede k otázce: Co je skutečný legionářský apoštolát? Jaké vnitřní 
a vnější znaky charakterizují autentický legionářský apoštolát? Začněme 
vnějšími charakteristikami, které vyjmenujeme jen rychle, i když každá z nich 
má velký význam, který zde ale nelze vyčerpávajícím způsobem vysvětlit. 
Legionářský apoštolát je účastí na poslání církve a proto každá legionářská 
práce má tu vlastnost, že to není činnost, kterou si jednotlivec  sám vybere a 
která směruje k jím zvolenému cíli, ale je to práce, kterou ukládá prezidium, 
tedy prezident v úzké spolupráci s duchovním vůdcem – farářem nebo jím 
pověřeným zástupcem, který je pastýřem této skupiny. Práce je přijata 
v poslušnosti. S vysláním k úkolu je dán také cíl, kterého by se měl legionář 
snažit dosáhnout. O vykonání úkolu a o tom, zda bylo dosaženo souvisejícího 
cíle, podá na příštím zasedání prezidia zprávu. To vše připomíná rozeslání 
učedníků, kterým Pán přidělil určitá místa a vyslal je s přesným posláním. 
V tomto Pánově vyslání, vidíme další důležitý vnější rys legionářského 
apoštolátu, kterým je to, že jsou vždy pověřeni dva legionáři společně. Jsou 
vždy pověřeni společně. Společně by měli usilovat o jeho uskutečnění, v 
jednotě srdce, vzájemně se podporovat a doplňovat, neboť principem 
plodnosti je vždy spolupráce. Prostřednictvím společné zprávy pro prezidium 
se skupina jako celek podílí na práci jednotlivců, podporuje ji, reflektuje ji a 
snaží se všem pomáhat v růstu v duchu apoštolátu.  
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     Je-li cílem Legie oslava Boha, je to proto, že celým Pánovým úsilím je vzdát 
svému Otci co největší úctu. A je-li prostředkem k dosažení tohoto cíle 
posvěcení legionářů, je to proto, že jen ve spojení s Kristem můžeme být Otci 
milí a oslavovat ho. Tohoto spojení s Pánem však dosahujeme právě tím, že 
se ztotožňujeme s jeho posláním: zasvěcujeme svůj život záchraně světa, 
který Bůh tolik miluje, a snažíme se o to v každodenním životě. 
    Proč je tedy na oltáři Legie socha Prostřednice milosti, a ne kříž, a proč se 
nazýváme "Legionáři Mariini", a ne "Legionáři Kristovi"? 
Jednoduše proto, že archetypem člověka sjednoceného s Kristem a jeho 
posláním je Maria, Matka Boží: nikdo nepřijal Ježíše do sebe tak jako ona, 
nikdo se zcela neoddal poslání Božího Syna a neobětoval se tak jako ona. Z 
toho je zřejmé, jak je Matka Boží chápána v Legii: ne jako osoba, kterou je 
třeba obdivovat nebo uctívat samostatně, ale jako osoba zcela začleněná do 
Kristova tajemství. Vzhlížíme k Marii, protože v ní rozpoznáváme své vlastní 
povolání. Uctíváme ji, protože právě s její pomocí se můžeme nejlépe stát 
pravými křesťany. 
    Proto Příručka zdůrazňuje, že Mariina legie není založena na uctívání Matky 
Boží na jedné straně a na apoštolské činnosti na straně druhé: chce být zcela - 
s Kristem a v Kristu - obětí za spásu světa a ví, že toho nemůže dosáhnout 
lépe než co nejužším přilnutím k Marii, jejíž celou podstatou je předávat 
člověku spásu v Ježíši. 
     Přímým důsledkem toho je zaměření duchovního života legionářů: 
každodenní slavení mše svaté a život v každodenním svatém Přijímání, a s tím 
neoddělitelně spojená touha a snaha, aby i všichni ostatní zcela zakotvili svůj 
život ve svaté Eucharistii - aby Kristus mohl žít v každém z nás: pro oslavu 
Otce a spásu lidstva. 
    Povzbuzuje také legionáře, aby se účastnili oficiální modlitby církve - 
liturgie hodin -, protože v této modlitbě se Kristus klaní Otci ve své církvi a 
přimlouvá se za lidi. A růženec má také - jak uvádí i svatý Jan Pavel II. - 
hluboký význam, protože nás uvádí pod úžasný vliv Panny Marie, aby nám 
stále více pomáhala k hlubokému sjednocení s Ježíšem v kontemplaci jeho 
života. 
    Drazí legionáři, jsme legionáři Panny Marie, aby naše legionářství přinášelo 
právě toto ovoce: aby se Ježíšův život stával stále viditelnějším v našem 
životě - v postojích, z kterých vychází naše modlitba, práce a život; v cílech, 
které si klademe, tedy v myšlenkách, slovech a skutcích, kterých se snažíme 
dosáhnout; v našem osobním nasazení pro apoštolát. 
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    V legii platí zásada "učení se činem" - právě skrze náš apoštolát rosteme do 
Ježíšova smýšlení. Vědomi si Pánovy obdivuhodné oběti za duše, snažíme se 
klást apoštolát na první místo v našem životě; a jakkoli jsme neobratní, nejistí 
a nedokonalí, vykonáváme ho, jak nejlépe umíme. To znamená, že ho 
vykonáváme v Marii a s Marií: s jejím příkladem víry v Boha a lásky k lidem 
před očima a podporováni její pomocí. Tak nám náš apoštolát může pomoci, 
abychom se sami proměňovali v Ježíše a předávali tuto milost druhým. 
 

Zimní škola 
    Zimní škola Mariiny Legie se uskutečnila 9. a 10. února 2024 v Brně 
v jídelně kláštera sester františkánek na Grohové ulici. Bylo tam příjemné 
prostředí. V pátek večer jsme se sešli na mši svaté v kostele sv. Tomáše a 
potom v menším počtu, ti kteří potřebovali přespat a místní z vedení Curie 
Brno, v domově mládeže též na Grohové ulici. Seznamovali jsme se blíže 
s metodou vedení prezidií a vedením agendy (protokolů) prezidií. V sobotu 
jsme začali společnou mší svatou v kostele Svaté rodiny. Poté se konalo 
setkání Curie Brno za účasti jednotlivých prezidií a hostů zimní školy. Sešlo se 
nás asi přes 20 legionářů. Byli zde přítomní 2 kněží, (duchovní vůdci) P. 
František Dobeš a P. Pavel Kopecký. Duchovní čtení a allocutio bylo věnováno 
eucharistii. Z vídeňského senátu přijela sestra Vilemína Schmauz, která se 
věnovala systému vedení jednání curie a přinesla také řadu zajímavých 
informací, především zprávu z vídeňského senátu k výročí 75 let Mariiny legie 
v Rakousku. Oběd byl dobrý a bylo zajištěno další pohoštění. Zazněla i 
vzpomínka na Otce Filipa Maria Antonína Stajnera. Setkání bylo zakončeno 
svátostným požehnáním. 
    Měli jsme zde možnost seznámit se s dalšími Legionáři z Moravy a sestrou 
Vilemínou. 

Vladimír a Marie Špičkovi 
 

Kniha: „Zasvěcení se sv. Josefovi“ 
      Donald H. Calloway, autor knihy Zasvěcení se sv. Josefovi, navazuje na 
osvědčenou metodu 33-denní přípravy, kterou použil sv. Ludvík M. Grignion z 
Montfortu při zasvěcení se Panně Marii.   
      Pokud si někdo, kdo už se Panně Marii úplně zasvětil, klade otázku, zda se 
může zasvětit i sv. Josefovi a všechno mu odevzdat, odpověď zní: „Tisíckrát 
ano!“ Bůh touží, aby se všechny děti svěřily do lásky a starostlivosti jak matky, 
tak otce. 
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     Služebnice Boží sestra Lucie dos Santos, nejdéle žijící vizionářka z Fatimy, 
napsala: „Poslední zápas mezi Pánem a královstvím satana bude o manželství 
a rodinu.“ 
     Pater Donald nás vyzývá, abychom se s důvěrou obraceli na sv. Josefa a 
svěřovali sebe, Církev i svět  jeho láskyplné péči a potom byli svědky toho, jak 
jako patron Církve otevírá stavidla nebes a vylévá na naše životy hojné 
milosti. 
    Zasvěcení se sv. Josefovi je velmi inspirativní knihou. Pokouší se řešit 
problémy současnosti, vždyť pohleďme, v jakém stavu jsou naše rodiny; snaží 
se obnovit řád ve světě i v Církvi. Tato kniha je církevně schválená a je tak 
motivující, že může spustit velké hnutí zasvěcení se mocnému přímluvci, které 
může změnit svět k lepšímu. 
           Velmi doporučuji všem legionářům zasvětit se sv. Josefovi podle této 
knihy. Je vydaná ve slovenštině a lze ji objednat přes internet na adrese: 
www.zachej.sk 

                                sr. Jaromíra M. 

Kniha: Eucharistické zázraky ve světě 
    Tato kniha vznikla na základě materiálů, 
které sesbíral blahoslavený Carlo Acutis pro 
výstavu Eucharistické zázraky ve světě. 
Začneme v Itálii a vydáme se na cestu kolem 
světa, abychom objevili tajemná znamení, 
kterými chtěl Ježíš potvrdit svou skutečnou 
přítomnost v Eucharistii. Od raného 
středověku až po současnost. Řečeno slovy 
proměnění: „Toto je mé tělo“, „Toto je má krev“ se hmota chleba mění v tělo 
Kristovo a hmota vína v jeho krev. Cílem eucharistických zázraků je poukázat 
na to, abychom nehleděli jen na vnější vzhled (chleba a vína), ale na 
podstatu, na skutečnost, kterou je tělo a krev našeho Pána Ježíše Krista.  
     Výstava představuje s rozsáhlým fotografickým přehledem a historickým 
popisem některé z hlavních eucharistických zázraků (asi 136), které se v 
průběhu staletí odehrály v různých zemích světa a byly uznány církví. 
Prostřednictvím panelů (cca 166 ve formátu 60x80) je možné "virtuálně 
navštívit" místa, kde se tyto zázraky odehrály. Výstava se již konala na všech 
pěti kontinentech 

www.carloacutis.com, www.miracolieucaristici.org 


